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Hanulin
63-600, KępnoNumer 10 02/14

„Wartość człowieka jest najcenniejszą wartością świata.” Nasza szkoła świętuje 10-
lecie oddziałów integracyjnych. 
W numerze: co to jest integracja? jak współpracować i kolegować się z
niepełnosprawnymi? czego oni potrzebują od nas i co w zamian mogą nam
zaoferować? czego zdrowi koledzy mogą się nauczyć od niepełnosprawnych? 

"Nie ma kaleki – jest człowiek". O tym pamiętajmy
przechodząc obok naszych uśmiechniętych kolegów:

szczęście Ewelinka

Ale nie pomijamy
też innych tematów:
zawody sportowe,
wizyty klas VI w
gimnazjach i
oczywiście DZIEŃ
WIOSNY!

red. red.
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Natalka

Co daje nam wszystkim integracja w szkole?

Uczniowie niepełnosprawni zyskują możliwość nauki w zwykłej szkole,
nawiązania przyjaźni ze sprawnymi rówieśnikami, zdobycia doświadczeń
w naturalnym środowisku szkolnym, uczą się akceptować swoją inność i
radzić sobie z trudnościami codziennego życia. Wspólne przebywanie ze
sprawnymi rówieśnikami daje motywację do pokonywania barier.
Sprawni uczniowie zyskują możliwość nauki i zabawy z
niepełnosprawnymi rówieśnikami, uczą się akceptacji cudzej i własnej
inności, wrażliwości, empatii, sposobów pomocy niepełnosprawnym i
dostrzegania w niepełnosprawnych ich zalet i walorów. Uczą się od
niepełnosprawnych kolegów wytrwałości, cierpliwości, szacunku do życia i
poszanowania zdrowia.
Nauczyciele wzbogacają swój warsztat szukając rozwiązań w pracy z
uczniem niepełnosprawnym, zdobywają nowe doświadczenia, stają się
wrażliwszymi, cierpliwszymi i bardziej wyrozumiałymi  ludźmi.
Rodzice uczniów zarówno jednych jak i drugich mają szansę poznania
wzajemnie swoich problemów, radości i smutków. Zyskują większą
wrażliwość na cudze potrzeby i akceptację cudzej inności.

To już 10 lat odkąd jesteśmy razem!!!

Wcześniej
baliśmy się Ich,
czasem
śmialiśmy się z
Nich. Nie
znaliśmy Ich
problemów.
Baliśmy się
nieznanego.
Teraz są
naszymi
kolegami!!!
Cieszymy się z
tego!

Nasi niepełnosprawni koledzy mają
talenty, zdolności i zainteresowania
takie same jak my. Dzięki temu, że
uczymy się razem, możemy
rozwijać je wspólnie. Trwa to już 10
lat.Przez mury naszej szkoły w tym
czasie przewinęło się ponad 30
uczniów z różnymi
niepełnosprawnościami. Obecnie
jest ich wśród nas 17 i uczą się w
pięciu oddziałach integracyjnych.
Dzięki nim uczymy się dostrzegać
potrzeby innych, a nie tylko czubek 

własnego nosa! U nich
obserwujemy, jak pokonywać
codzienne trudności z uśmiechem
na twarzy, jak cieszyć się choćby z
najmniejszych sukcesów i z
otaczającego świata. Są żywym
dowodem, że "świat się piękniejszy
otworzy przed Tobą, gdy tylko
uśmiechniesz się." Jest nam ze
sobą naprawdę dobrze!!! 

klasa I

kółko teatralne

Czy wiesz, że?
Pierwsze
przedszkola i
szkoły
integracyjne
powstały w
Europie już w
latach 60. ub.
wieku. W
Polsce dopiero
30 lat później i
to głównie
dzięki 
zaangażowaniu

 rodziców dzieci
z różnymi
rodzajami
niepełnospraw
ności.

red.

red.

red.
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Wyjątkowa uroczystość: obchody 10 - lecia integracji i 5
- lecia świetlicy środowiskowej.

zaprzyjaźnionych szkół i przedszkoli Gminy
Kępno.Wśród gości nie zabrakło osób, które były
prekursorami integracji w Hanulinie, czyli nauczycieli
pracujących w pierwszych oddziałach z dziećmi  z
niepełnosprawnościami, a także samych uczniów klas
integracyjnych. Wspólne świętowanie uświetniły
występy uczniów. 
Klasy II zaprezentowały piosenkę o szkole z baśni.
Klasy III i I przygotowały taniec latynoamerykański.
Klasa IV wspaniale pokazała się w tańcu z figurami.
Klasy V i VI wspólnie z aktorami kaliskiego teatru
przygotowały przedstawienie. Gości witały i żegnały
uczennice klasy VI. 
 

W ten sposób niemal wszyscy
uczniowie zostali zaangażowani w
przebieg i przygotowanie tej
wyjątkowej uroczystości.
 Podczas części artystycznej
mogliśmy podziwiać prawdziwość
integracji dzieci zdrowych i
niepełnosprawnych, którzy tworzyli
jeden zgrany zespół i pokazali, jak
wiele mogą razem zrobić. Aż łza w
oku zakręciła się, gdy obserwowało
się skupienie na twarzach dzieci i
ich współpracę. To wtedy dorośli
zdają sobie sprawę, jak wiele
można zrobić dla
niepełnosprawnych. Pomoc to nie
tylko zbieranie finansów, koncerty
charytatywne. To przede
wszystkim ciągła, nieustająca
praca z tymi osobami, która nie
zawsze przyniesie oczekiwane
rezultaty. Jadnak zawsze przynosi
ogromną satysfakcję, gdy na ich
twarzy widnieje uśmiech i radość. 

                                    red.

W piątek 7 marca 2014
roku obchodziliśmy w
naszej szkole niezwykłą
uroczystość: 10 – lecie
istnienia oddziałów
integracyjnych oraz 5 –
lecie działalności świetlicy
środowiskowej. Z tej okazji
zaproszono wielu
znamienitych gości. 
Rozpoczynającą
uroczystość mszę świętą
odprawił biskup Teofil
Wilski w asyście księdza
proboszcza. Swoją
obecnością zaszczycili nas:
pani Senator
Rzeczpospolitej Polskiej
Andżelika Możdżanowska,
pani naczelnik Wydziału
Oświaty w Kępnie
Małgorzata Frala – Kędzior,
pan naczelnik Wydziału
Promocji Gminy Kępno
Zdzisław Zakrzewski ,
dyrektorzy 

.

taniec z figurami

taniec klas III

red.

red.

red.
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Długo tworzono dla nich osobne szkoły, osobne
ośrodki, w których mieszkali. Nie mogli uczestniczyć
w normalnym życiu społecznym, nie tylko dlatego, że
wszędzie były schody, wysokie krawężniki, nie było
sygnałów dźwiękowych dla niewidomych, czytelnych
symboli informacyjnych dla niepełnosprawnych
intelektualnie, specjalnie przygotowanych miejsc
parkingowych. Podstawową i najtrudniejszą do
pokonania przeszkodą byli ludzie, a raczej ich
negatywna postawa. To przecież ludzie decydują co
budują, jak budują, jak organizują pracę urzędów, kin,
muzeów, szkół, jakie robią przejścia dla pieszych. Od
postawy jednych ludzi zależy los innych. 
Dopiero kiedy ludzie sprawni dostrzegli, że
niepełnosprawni są równie ważnymi członkami
społeczeństwa zaczęto organizować otoczenie tak
by umożliwić korzystanie z urzędów, kin, teatrów,
ulic, szkół... wszystkim na równych prawach.

Ponieważ ludzie oddzielili niepełnosprawnych od
sprawnych, włączenie ich w życie społeczne
nazwano integracją, czyli, jak podają
słowniki, zespoleniem się, scaleniem, tworzeniem
całości z części. Choć przecież nazywanie tego wcale
nie jest konieczne, bo osoby niepełnosprawne są
normalnymi członkami społeczeństwa. Wszyscy
mamy takie same prawa (choćby prawo do nauki w
wybranej przez siebie szkole) i obowiązki (chcąc zdać
do następnej klasy trzeba mieć pozytywne oceny).
Znany propagator i zwolennik integracji prof.
Aleksander Hulek  uważał, że integracja „wyraża się w
takim wzajemnym stosunku pełno- i
niepełnosprawnych, w którym respektowane są te
same prawa i w którym stwarzane są dla obu grup
identyczne warunki maksymalnego,
wszechstronnego rozwoju”. Integracja w
szkole polega na wspólnym uczeniu się uczniów o
różnej sprawności, na ich wspólnym spędzaniu
przerw, wspólnej zabawie, rozmowach,
organizowaniu i uczestnictwie w imprezach, 

sprzeczkach i godzeniu się, odnoszeniu sukcesów
i radzeniu sobie z porażkami, wspólnym
niezadowoleniu i wspólnej radości, na
uczestnictwie w życiu szkoły.

:)

Mateusz

Ludzie niepełnosprawni w przeszłości byli oddzielani
od sprawnej części społeczeństwa.

red.

:)
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5 lat spotykamy się popołudniami, by razem mile
spędzić czas...

W zajęciach naszej świetlicy każdy
znajdzie coś dla siebie...

Dołącz do nas!!!

Świetlica środowiskowa działa w
naszej szkole od 2009 roku. Zajęcia
odbywają się codziennie od
poniedziałku do piątku. opiekunami
są panie: M. Habel, K. Jańska, J.
Krupińska, S. Seiffert, A. Salamon.
Uczestniczymy w  zajęciach
muzycznych - karaoke,
sportowych, technicznych,
wyrównawczych, plastycznych,
informatycznych, tanecznych.
Gościnnie również bywają u nas
aktorzy. Na zajęciach rozwijamy
nasze umiejętności, zdolności,
poznajemy nowe gry i zabawy,
uczymy się nowych technik
plastycznych. Najbardziej jednak
lubimy jeździć na wycieczki. W
ciągu tych kilku lat zwiedziliśmy
wiele ciekawych miejsc.
Zobaczyliśmy Dinopark w
Krasiejowie. W Radzionkowie
piekliśmy chleb. 

Zwiedziliśmy kopalnię węgla w
Nowej Rudzie i kopalnię złota w
Złotym Stoku. Byliśmy w Poznaniu
na Malcie i Cytadeli. Zawitaliśmy
też na lotnisko we Wrocławiu.
Najbardziej jednak podobała nam
się walka paintbolowa, gra dla
dużych i małych chłopców w
Antoninie i Weronikopolu. W
Częstochowie odwiedziliśmy w
palmiarni żółwie naszego pana
dyrektora oraz Muzeum Zapałek.
Weszliśmy na Krzywą Wieżę w
Ząbkowicach Śląskich.
Abyśmy mogli lepiej wyrażać 

swoje uczucia,
wzięliśmy udział
w warsztatach
teatralnych
prowadzonych
przez Anię
Krupińską,
aktorkę
teatralną. Wśród
różnych działań
uczestniczyliśmy
w akcji
 charytatywnej
UNICEFu, która
dotyczyła
szycia laleczek. 

Natomiast  ferie
zimowe zawsze
spędzamy
czynnie, czyli na
sportowo.

      Marysia S.

Weronikopole

Złoty Stok

pieczenie ciasta

p. Ania

p. Ania

p. Ania
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Pierwszy Dzień Wiosny pod hasłem:
"Przyjaciele pszczół witają wiosnę"

Świat w czarno żółtych
barwach...

Tegoroczne
powitanie
wiosny w
naszej
szkole
przebiegało
pod hasłem
niesienia
pomocy
pszczołom.
Wszyscy
uczniowie i
nauczyciele
 poprzez
stroje,
przebrania i
różnego
rodzaju
działania
promowali
życie  tych 

pożytecznych
owadów. W
klasach I-III
wychowawcy
przeprowadzili
pogadanki i
zajęcia
edukacyjne
związane z
pszczołami, a w
klasach IV-VI
takie zajęcie
również się
odbędą.
Działania te są
związane z
konkursem pod
nazwą
Akademia
Przyjaciół
Pszczół.

Czy wiesz, że?

W ostatnim
czasie
obserwuje się
zwiększone
wymieranie
pszczół,
głównie na
terenie USA i
Europy
Zachodniej . 

Prawdopodobną
przyczyną
wymierania jest
stosowanie 
pestycydów w
czasie
kwitnięcia
roślin. 

Powitaliśmy
więc Panią
Wiosnę
przebrani za
pszczoły i
kwiaty. Od razu
wokół zrobiło się
wiosennie,
radośnie i
kolorowo. Po
prezentacji klas
wszyscy
otrzymali
zadania do
wykonania.
Klasy

najmłodsze
wykonały piękne
prace
plastyczne o
pszczołach.
Klasa V
przygotowała
krótkie
przedstawienie,
w którym prym
wiodła Królowa.
Wszystkim
towarzyszył
doskonały
humor i świetna
zabawa.

kl. IV

kl. VIa

kl. IIIb

kl. V

red

red

red

red

http://pl.wikipedia.org/wiki/Pestycydy
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Pierwsza poważna decyzja w naszym życiu

Na sportowo: koszykówka dziewcząt i chłopców! 
12 i 13 marca byliśmy na zawodach koszykówki.

w GM nr 1

Dziewczęta spisały się na medal zajmując II miejsce.
Pod opieką pań A. Salamon i W. Krupińskiej miały taką
samą ilość wygranych meczy co liderki. O wygranej
zadecydowały punkty.Kapitanem drużyny była
Weronika Kowalek, która poświęciła nam chwilę po
meczach. 
D: Jak oceniasz grę waszą i rywalek?
W: Był bardzo wysoki poziom, ale dałyśmy z siebie
wszystko. Każda się czegoś nauczyła.
D: Gdzie twoim zdaniem popełniałyście błędy?
W: Najbardziej przeszkadzało nam to, że byłyśmy
mało zgrane.
D: Ale mimo tego zdobyłyście drugie miejsce.
W:Spodziewałyśmy się, że może być lepiej albo
gorzej. Jesteśmy zadowolone z naszego miejsca.

Przed nami szóstoklasistami pierwsza poważna
decyzja-wybór gimnazjum. Odwiedziliśmy już trzy
gimnazja: Gimnazjum nr.1, Gimnazjum nr.2 i
Gimnazjum w Krążkowych. Teraz stajemy przed
trudnym wyborem.Do którego gimnazjum pójść? Wielu
z nas ma już pewnie wybraną nową szkołę, ale spora
część jeszcze się waha.

 Gimnazjum trzeba wybrać dobrze. Przecież już tam
możemy rozwijać swoje zainteresowania i talenty. Jeśli
lubi się sport można iść do klasy sportowej, jeśli
matematykę do matematyczno-przyrodniczej.
Niektórzy myślą: ,,na wybór gimnazjum mam jeszcze
dużo czasu '', ale podania trzeba będzie wkrótce
składać, więc warto się już zastanowić.
                                                        W. Nędza

Najlepszą koszykarką w naszej drużynie okazała się
Maja Nowakowska. Wszystkim koleżankom z drużyny
życzymy kolejnych sukcesów.  Chłopcy też dali z
siebie wszystko. Mimo walecznej  gry z uśmiechem
otarli się o podium zajmując IV miejsce. Dziękujemy im
i też życzymy sukcesów!                           D. Głowiak

p. Ania
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Wiosnę już powitaliśmy. Wielkimi krokami zbliżają się Święta Wielkanocne. Proponujemy zabawę  w formie
konkursu dla klas I - IV. Na poniższych rysunkach należy znaleźć i dorysować lub wykreślić  5 elementów,
którymi różnią się te obrazki. Na pierwsze trzy osoby, które zgłoszą się do pani Karoliny Hłądzyńskiej z
poprawnie zaznaczonymi różnicami czekają słodkie niespodzianki. Zapraszamy do wspólnej zabawy.

.

.

.

.


